
قائممقام: چابهار میزبان مناسب برای مسابقات بین الملل جام فجر

به گزارش روابط عموم و امور بین الملل منطقه آزاد چابهار احسان قائممقام در گفتوگو با خبرنار ورزش خبرگزاری تسنیم، درباره

برگزاری رقابتهای بینالملل شطرن جام فجر در چابهار و کسب عنوان قهرمان در برقآسا و نایب قهرمان در استاندارد اظهار داشت:

بازان خارجاز سوی شطرن با استقبال خوب چابهار برگزار شد که متاسفانه به دلایل بیست و هشتمین دوره این مسابقات به میزبان

مواجه نشد. با این وجود مسابقات در سط کیف خوب برگزار شد و میزبانها هم بسیار خوب بود و بیشتر نفرات شرکت کننده از این

میزبان راض بودند. من هم از نتایجم نسبتاً راض هستم. من در این دوره توانستم در بخش برقآسا قهرمان شود، هر چند که در بخش

استاندارد کم بدشانس بودم و با چند فرصتسوزی و بدشانس در رده دوم قرار گرفتم. به هر حال با نتایج که کسب کردم، درجهام

بالاتر رفت و توانستم به روند به رشدی که دارم ادامه بدهم.

وی افزود: امیدوارم به هدفم که رسیدن به بهترین سط از آمادگ است، تا قبل از المپیاد جهان در مسو و همچنین جام ملتهای آسیا

برسم و بتوانم عملرد خوب را در ادامه روندی که در پیش گرفتهام، ارائه کنم.

استاد بزرگ شطرن ایران درباره شرایط شطرن ایران ط چهار سال اخیر گفت: در چهار سال اخیر شرایط عموم کشور هم چندان

نرمال نبود و شطرن هم از این قاعده مستثن نیست. با این وجود مهرداد پهلوانزاده به عنوان رئیس فدراسیون تلاشر و پرانرژی بود.

اینه برخ نقایص وجود دارد، درست است، اما برخ مسائل از کنترل فدراسیون خارج است و نمتوان این انتظار را داشت که همه

چیز گل و بلبل باشد. مسائل اقتصادی و ... تاثیر زیادی در شطرن داشت، اما در مجموع رئیس فدراسیون تلاشهای سازندهای داشت.

من معتقدم که شطرن حرکت رو به جلوی ط چهار سال اخیر داشته است. شاید در این مسیر برخ نواقص رخنمای مکرد و به چشم

مآمد، اما نباید همه آنها را مرتبط با پهلوانزاده بدانیم.

قائممقام ادامه داد: انتقادات به این مجموعه مانند سایر فدراسیونها و مجموعهها وجود دارد، برای مثال متوانم بویم که مشد به

رد بهتری داشت، اما کارهای مثبت زیادی رقم خورد و به همین دلیل باید قسمت پر لیوان را دید. به نظرم شطرنلحاظ ساختاری عمل

ایران در این چهار سال نام بزرگتری گرفت.

کنند. من در تمام است که تلاش کردند در طول این چند سال نواقص موجود را بزرگنمای من به آنهای وی عنوان کرد: نقد اصل

اعتقاد دارم که نقد باید سازنده باشد. شخصاً تلاش کردهام همیشه نقد منصفانه داشته باشم و حت این سالها همیشه منتقد بودهام، ول

به همین دلیل در نقطه مقابل فدراسیون قرار گرفتم. به هر حال هنوز هم معتقدم که مشد عملرد بهتری داشت، اما در مجموع قسمت

پر لیوان مشهودتر و پررنتر است.

این شطرنباز باسابقه درباره میزبان چند سال قبل رقابتهای قهرمان بانوان جهان که انتقادات زیادی را نیز به دنبال داشت، گفت:

ناه به برگزاری ی رویداد باید جام باشد. به نظرم میزبان چنین رویدادهای منجر به بزرگتر شدن قاب شطرن ایران مشود و به

نوع قدرت شطرن ایران را برای دنیا تعریف مکند و متواند ی اقدام سازنده برای اهداف آینده و بالا رفتن سقف عملرد

ورزشاران باشد، اما اینه بوییم این میزبان آسیب نزده است، درست نیست. باید بپذیریم که آن میزبان به لحاظ مال به ما ضربه

زد، اما تلاش شد که از طریق برگزاری این مسابقات به رشد شطرن بانوان کم شود. پهلوانزاده تلاش زیادی ط سالهای اخیر کرده

تا شطرن بانوان احیا شود که ی از این کارها ادغام بانوان در لی برتر بود، اما به نظرم این ی اقدام ناموفق بود و باید مثل گذشته

مسابقاتش در بخش مجزای برگزار شود. به هر حال آن میزبان باعث شد که مسئولان ورزش کشور شطرن را جدیتر ببینند و همین

ناه نیز نقش بسیاری زیادی در پیشرفت داشته است.



قائممقام درباره خارج شدن علیرضا فیروزجا از زیر پرچم ایران در مسابقات شطرن و حضور این ورزشار در فرانسه اظهار داشت:

کار ورزشاران خیل مواق از دست فدراسیون خارج است. به نظرم آن چیزی که مورد غفلت قرار گرفته، تعهد بین ورزشاران و دیر

اعضای جامعه ورزش کشور است. معتقدم که آن تعصب که باید وجود داشته باشد، قربان منفعتطلب ورزشاران قرار مگیرد. در

اران با مردم زندگر شاهد این اتفاقات نباشیم. ورزشیرد تا دیورزش صورت ب ری در سیستم جامبازن این میان باید ی

مکنند و در کنار آنها هستند و حت بیشتر موفقیتهایشان نیز با بیتالمال بوده است. پس آنها نباید این مسائل را فراموش کنند و به

راحت از بدنه جامعه جدا شوند. آنها باید قدر ارزشها را بدانند و اینه به دلیل به خطر افتان منافشان تصمیم به جدای بیرند، جالب

نیست.

وی درباره عدم انتخاب مرب برای تیم مل شطرن و گلایه شطرنبازان از این مسئله تاکید کرد: قطعاً باید این موضوع محقق شود و

من هم منر این نیستم که فدراسیون متوانست در این باره بهتر عمل کند، اما این موضوع نباید بهانهای برای رفتن باشد. مرب به

صورت مقطع در کناره شطرنبازان حضور داشته، اما اگر این زمان حضور بیشتر بود، شطرن ایران بیشتر هم شوفا مشد. به نظرم

فدراسیون باید روی این موضوع جدیتر کار کند و با عقد قرارداد طولانتر با مربیان سط بالا، برنامههایش را دنبال کند تا موضوع

عدم حضور مرب تبدیل به بهانه نشود.

قائممقام در این باره خاطرنشان کرد: اینه ی مرب در کنار شطرنبازان باشد، خواسته زیادی نیست و جزو حداقلها محسوب

مشود، اما فدراسیون به لحاظ بودجه در مضیقه بوده و همین مسئله نیز بتأثیر نبوده است. به هر حال امیدوارم حمایتهای بیشتری از

سوی وزارت ورزش و کمیته مل المپی صورت بیرد تا چنین مشلات در شطرن از بین برود.

وی تصری کرد: شطرن ایران به شوفای رسیده و برای من که 24 سال است در تیم مل بزرگسالان شطرن ایران هستم، این تیم جزو

شادابترین تیمها است و هی زمان چنین حس خوب نداشتهام. چقدر خوب مشود که علیرضا فیروزجا نیز از پرچم فیده به پرچم

ایران بازگردد. از وزارت ورزش و کمیته المپی خواهش مکنم که ناه جدیتری به مسائل جوانان و ورزشاران داشته باشند. به

نظرم برخ مسائل در حال فراموش شدن است. ورزشاران تلاش زیادی مکنند تا برای ایران افتخارآفرین کنند و این مسئله نباید

فراموش شود. به هر حال امیدوارم شطرنبازی همچون فیروزجا که راه طولان نیز پیشرو دارد و باید اینجا در کشورش باشد، از

تصمیمش برای جدای قطع منصرف شود و مسابقاتش را زیر پرچم ایران انجام بدهد.


